
 

 

 

 
 
Børn, Sundhed & Velfærd 
 

Ældre, Sundhed & Social 
Stab for Ældre, Sundhed & Social 
 

Albertslund Kommune 
Nordmarks Allé 1 
2620 Albertslund 
 
T 43686868 

  

Referat 

 
Forum: Udsatterådet  

 
Tid: 16.00 – 18.15 Bemærk at mødet er forlænget med 15 min 
Sted: Rådhuset - Mødelokale 2 i forhallen 

Deltagere: Lisbeth Andersen, René Meyrowitsch, Karen Tobisch, Ingrid 
Branner, Camilla Lerking og Helge Bo Jensen 
 

Afbud:  Else Andersen, Ulla Bektas, Jannie Hansen, Akhlaq Ahmad 

Gæst(er): Lise Valentin Bayer 

Referent Anne Cecilie Børgesen 
 
Dagsorden til møde i Udsatterådet den 21.  november2024 

Beslutningspunkter 

1. Godkendelse af referat og dagsorden (kl. 16.00 – 16.05) 
 

Sagsfremstilling: 

Endelig godkendelse af referat fra møde den 29. august 2024 samt 
godkendelse af dagsorden til dette møde. 

Referat og dagsorden blev godkendt. 

Bilag: 

Referat fra møde den 29. august 2024 

 

2. Hilse på ny direktør (kl. 16.00 – 16.30 

Sagsfremstilling: 

Lise Valentin Bayer, direktør for Børn, Sundhed og Velfærd kommer forbi og 
hilser på Udsatterådet. 

Medlemmerne af udsatterådet og Lise præsenteret sig for hinanden.  

Lise kommer fra Københavns Kommune, hvor hun har arbejdet på 
socialområdet, handicapområdet og beskæftigelsesområde.  

Lise vil undersøge, om der er mulighed for at Udsatterådet bliver inviteret med 
på en tur, hvor Social- og Sundhedsudvalget og Miljø- og Byudvalget skal ud og 
kigge på skæve boliger.  

Der er nedsat en styregruppe indenfor hjemløsereformen. Det er ikke reform, 
man har talt meget om i Albertslund Kommune. Udforingen er at få tilbudt de 
borgere, som bor på herberger en bolig, og fastholde dem i boligen.  

Lise har bedt om, at der sker opfølgning på de borgere Albertslund Kommune 
har, som er hjemløse, så der kan arbejdes med at få dem ud i egen bolig. 

Lise vil gerne besøge Udsatterådet igen til et andet møde.  

Dato: 21. november 2024 
Sags nr.: 00.22.00-A00-6-23 
Sagsbehandler: ACG 



 Notat: Referat Udsatterådet 21. november 2024 

 

 

 

 
Side 2 af 4 

Hvis Lise støder på nogle ting, som hun tænker, at Udsatterådet vil kunne have 
glæde af melder Lise tilbage til Anne.  

Bilag: 

3. Forslag til datoer i Udsatterådet i 2025Kl. 16.30 – 16.45) 

Sagsfremstilling: 

Forslag til datoer for udsatterådet i 2025 

• 30. januar 
• 27. marts 
• 15. maj 
• 28. august 
• 2. oktober (arbejdsmøde) 
• 20. november. 

Alle bedes inden mødet tjekke, om de kan ovenstående datoer. 

Datoerne blev vedtaget. 

Socialudvalget inviteres til et af de første møder, så de kan komme og hilse på 
Udsatterådet. 

Karen skriver til Paw, og hører hvornår det passer.  

Orienteringspunkter 

4. Tema om hjemløse og skæve boliger ved Forstander: Kjeld Ebdrup (Kl. 
16.45 – 17.45) 

Kjeld er forstand for Herberger Kollegiet Gl. Køge Landevej 

Herberger Kollegiet Gl. Køge Landevej er en organisation i WeShelter 

WeShelter arbejder for at give hjemløse og udsatte bedre vilkår. Målet er at 
gøre op med hjemløshed, ensomhed og psykisk mistrivsel. Arbejdet sker på 
herberger, væresteder og i frivillige indsatser. WeShelter er en del af Fonden 
Missionen blandt Hjemløse. 

WeShelter-fællesskabet består af herbergene Kollegiet Gl. Køge Landevej i 
Valby og Ungeherberget Sporsløjfen på Østerbro. Derudover driver vi 
værestederne Pegasus, Offsides Sociale Haver og NABO Center Amager.  

Projekt 'Glumsøparken'   Via en aftale mellem KAB og Københavns Kommune 
har Kollegiet fået visitationsretten over fem lejelejligheder, som gør, at vi har 
kunnet etablere “Projekt Glumsøparken”. Projektet er et tilbud til socialt udsatte 
københavnerborgere, hvorfor man skal være indbefattet Københavns 
Kommunes målgruppe ifm. almennyttig boligindstilling. 

Keld lavede en præsentation af sig selv, og holdt et flot oplæg. 

Det er vigtigt, at vi har borgerens mål og ønsker i fokus, og ikke vores egne mål 
og ønsker. Forsøg noget nyt, hvis det man prøver ikke virker. 

Keld inviteret Udsatterådet til at komme ud på kollegiet og holde et møde, så 
han kan folde lidt mere ud omkring frivillighed og andre muligheder.  

Vi tager det op igen på vores arbejdsmøde den 5. december 2024. 

Der var en snak om, at have en sagsbehandler som tovholder, på alle 
borgerens sager i kommunen. Frederikssund Kommune har en fast 

https://weshelter.dk/projekt/kollegiet-gl-koege-landevej/
https://weshelter.dk/projekt/sporsloejfen-herberg-for-unge/
https://weshelter.dk/projekt/pegasus/
https://weshelter.dk/projekt/offsides-sociale-haver/
https://weshelter.dk/projekt/nabo-center/
http://kollegiet.info/vores-tilbud/glumsoeparken/
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socialrådgiver, som er tovholder på borgens sag. Det vil sige, at det kan godt 
være flere sagsbehandlere, men der er kun én, som er i kontakt med borgeren.  

Bilag: 

Kelds slideshow. 

5. Udsatterådets økonomi (Kl. 17.45 – 17.50) 

Sagsfremstilling: 

Der gives kort status på hvad Udsatterådet har brugt penge på indtil nu. 

Der er brugt 8.044,53 kr. indtil videre. Der er godt 21.800 kr. + moms tilbage. 

Karen forslog, at man fremadrettet booker et åbent møde, hvor alle 
interesserede kan deltage, med en foredragsholder. 

Der kom følgende forslag: 

•  Aydin Soei.  
• forstanderen på Kofoedskole.  
• Brobyggerne Özlem Cekic 

 

Hvis nogen har andre forslag, kan de sende dem til Anne, så samler hun dem 
sammen. 

Lisbeth vil gerne give et gavekort til de chauffører, som kører gaver ud. 

6. Kort orientering fra medlemmer af Udsatterådet (kl. 17.50-18.05) 

Sagsfremstilling: 

Udsatterådets medlemmer har mulighed for at give en kort orientering om 
relevante emner – eksempelvis; 

• Informationer fra deltagelse i konferencer, arrangementer, møder o.lign. 
• Har man læst/hørt noget relevant? 
• Har man udtalt sig om noget? 

 

Lisbeth orienterede om Folkekøkkenet. Der sker ikke rigtig noget omkring 
projektet. Lisbeth er trådt ud, men forsøger at få sat gang i spisning en gang om 
måneden i Overskud.  

Lisbeth har været ovre og se køkkenet, der skal laves rigtig meget, hvis det skal 
bruges som Folkekøkken.  

Malene har haft et køkkenfirma, ude og kigge på, hvad der skal til for at det kan 
bruges som Folkekøkken. Der er ikke kommet noget svar på hvad det kommer 
til at koste. 

Men for nu er ideen om Folkekøkken lagt ned. Der er dog håb om, at Overskud 
kan komme til at lave mad en gang om måneden, og at Folkekøkken kan 
komme op og stå. 

Der er rodet ovre i bygningen, det bliver brugt som depot lige nu. 

 Hvis man gerne vil bruge huset som et foreningshus, kunne det være en idé, at 
samle nogle foreninger, og få lagt en plan for hvordan man kan komme i gang, 
og tale om, hvad man vil bruge huset til.  

Lige nu er det netværkshuset og Overskud, som holder til i lokalerne. 
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Frivillige centeret kan evt. flytte derover. Røde Kors har også vist interesse for 
at bruge lokalerne. 

Karen fortalte, at der bliver inviteret til et møde.  

Der er et politisk ønske om at der er en aftale med de enkelte foreninger om 
forudsætningerne for brug af lokalerne, så alle kender spillereglerne, og det ikke 
kolliderer med de forskellige foreningers ønsker for brug af lokaler, og faciliteter.  

 
7. Formanden orienterer kort (kl. 18.05-18.10) 

Sagsfremstilling: 

Formanden orienterer kort om eventuelle relevante punkter – herunder; 

Karen fortalte om råd med rådene Handicap-, sundheds, ældre og udsatterådet. 
De har mødtes 2 gange, og der arbejdes på, at det bliver en mere officielt, så 
alle ved hvad man laver. 

De råd og nævn som deltager, har til opgave at fortælle om hvad man arbejder 
med, og hvad man ønsker at arbejde med.  

Det kan give en god effekt, at rådene deltager i noget sammen. Det kan give 
mulighed for stor erfaringsudveksling mellem rådene.  

Der er ønske om møder 2 – 3 gange om året.  

Den 26. november holder repræsentanter fra de fire råd møde med 
borgmesteren omkring mødet mellem kommunen, råd og nævn. Oplægget er at 
fokus skal være på arbejdet i råd og nævn, og mindre på et tema. 

Der er aftalt et møde med Steen og udvalgsformænd til januar 2025, hvor man 
spørger til hvad kommunen vil med råd og nævn. Der er meget forskellige vilkår 
for de forskellige råd og nævn. Der skal arbejdes på, at råd og nævn får samme 
og bedre vilkår. 

Næste møde er arbejdsmøde den 5. december 

8. Eventuelt (kl. 18.10 – 18.15) 

Det var ikke noget til evt. 
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